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§ 1. Motets oppnande. 
Ordforande Bo Werner forklarade motet oppnat och halsade 
ledamoterna valkornna. Narvaro noterades. 

§2. Godkannande av dagordning. 
Dagordningen godkandes, 

§3. Val av justerare. 
Tilljusterare av dagens protokoll utsags ordforande Bo Werner och 
vice ordforande Eddie Bervelin. 

§4. Godkannande av foregaende protokoll. Balanslista 
uppdateras 
Foregaende protokoll godkandes och lades till handlingarna. 
Balanslistan uppdaterades. 

§5. Information fran stadsdelsforvaltningen. 
Margareta Ericson, avdelningschef berattar att forvaltningen har 
tagit fram ett forslag till inriktningsbeslut om ett nytt 
forvaltningshus i Tensta som narnnden ska ta stallning till den 
28/11. Det nya forvaltningshuset ska ligga pa Elinsborgsbacken 3 
och beraknas klart till kvartal 3 2022. Det nya forvaltningshuset 
erbjuder battre kommunikationer for medborgare och medarbetare, 
okar forutsattningar for foretagare i omradet och fungerar 
trygghetsskapande. Margareta berattar kort om mote i Stadshuset 
med Erik Slottner, aldre- och trygghetsborgarrad, Margareta 
berattar att pensionarsradet och funktionshinderradet gemensamt 
kommer att fa en genorngang av stadsdelens verksamhetsplan for 
2020 den 4/12 och att verksamhetsplanen sedan kommer att 
presenteras i stadsdelsnamnden den 12/12. Satsningar fran 
Stockholm stad gors pa projektet Matlyftet vars syfte ar att lyfta 
maltidupplevelsen, motverka ofrivillig ensamhet och sprida goda 
exempel. Arbetsmodellen "Tryggt Mottagande i hemmet" infers i 
hela staden. Staden har fokus pa digital utvecklmg och ser over 
rnojligheter kring digital natt tillsyn med sensorer, inforande av 
smarta las inom hemtjansten, GPS funktion pa trygghetslarmen, 
mojligheter for hemtjansten att gora digitala inkop av mat med 
hemleverans, demens lots som digitalt verktyg for anhoriga att soka 
vagledning och information. Nya boendeformer ska utredas bl.a. en 
generationsboendeform. Stadens fixartjanst ska enhetliggoras, 
anhorigstodet ska utvecklas. Margareta berattar att invigning av 
oppna traffpunkten ager rum pa Spanga Center den 18/11 kl. 13:00- 
16:00 alla ar valkomna, 
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§6. Anmalan om inkomna skrivelser och namndarenden, 
Namndens foredragningslista ar inte presenterad vid tidpunkt for 
detta mote. 

§7. Gast. 
Kristina Wennstrorn, anhorigkonsulent pa enheten Innovation och 
Prevention i Spanga-Tensta presenterar sig. Enheten Innovation och 
Prevention ar nystartad under aret och tillhor avdelningen for 
aldreomsorg, funktionsnedsattning samt psykisk ohalsa, arbetet !eds 
av tillforordnad enhetschef Linda Melin. Inom enheten finns oppna 
traffpunkterna i Spanga och i Tensta, fardtjansthandlaggare, 
anhorigkonsulent, personliga ombud, kostekonom och 
arbetsterapeut. Kristina berattar att en anhorigkonsulent finns i varje 
stadsdel. Kristina berattar att hon gor uppsok for medborgare over 
80 ar utan hjalpinsatser, anordnar anhorigcirklar t.ex. NPFs 
studieverksamhet, anordnar utflykter, haller vagledande samtal med 
anhoriga dar de kan :fa information om foreningar och myndigheter 
de kan vanda sig till i olika fragor. Kristina berattar om framtids 
fullmakt och fordelarna med att uppratta en sadan, hon informerar 
avert om Overformyndarnamndens kontaktcenter som nas pa 
telefonnummer 08-508 25 000. Kristina berattar att ingenting 
journalfors utan att enbart arbetsanteckningar upprattas, de finns 
inga kontaktlistor och allt hanteras i enlighet med GDPR. Kristina 
berattar aven att anhorigstoden i Vasterort ordnar julbord for de som 
hjalper anhoriga i vasterort den 27/11, plats Vaxthuset 
Angermannagatan 162, kl. 13:00-16:00. 

§8. Ovriga fragor. 
Margareta staller ater fragan om pensionarsradet har intresse av att 
lana IP ADS fran forvaltningen nasta ar. Pensionarsradet ar positivt 
installda till fragan. Pekka berattar att Bromstens PRO laggs ned vid 
arsskiftet och att de gar ihop med Spanga PRO. Evy och Carin 
presenterade information fran samverkansrnotet med de kommunala 
pensionarsraden och halso- och sjukvardsforvaltningen som agde 
rum den 11/9. Pa motet informerades <let om Lagen om valfrihet 
(LOY), olika former av aldreboenden, tryggt mottagande i hemmet, 
fardtjansten, att kontinuitet med lakarkontakter saknas och ska 
forbattras, om vardguiden 1177 som bl.a. har 3 akutbilar och att 
regionen (tidigare landstinget) har en kampanj under perioden 19/11 
2019-28/2 2020 dar de erbjuder gratis influensa vaccination till 
riskgrupper. Lena presenterar en gemensam skrivelse fran PRO, 
RPG, SKPF pensionarerna och SPF seniorerna riktat till ledamoter 
och ersattare i pensionarsraden. Handlingen bilaggs till protokollet. 
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§9. Nasta mote och motets avslutning. 
Onsdag 4 december gemensamt mote for pensionarsradet och radet 
for funktionshinderfragor, plats samlingssalen Tensta Servicehus, 
Elinsborgsbacken 5, kl. 10:00-13:00. 

Ordforande Bo Werner tackade deltagarna och forklarade motet 
avslutat. 

Vid protokollet 

~~~~ 
Peter Persson 
Sekreterare 

Bilagor 

1. Vassa pensionarsradet for insyn och delaktighet 
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Till vara Iedarnoter och ersattare 
1 pensionarsrad 

Stockholm 1 oktober 2019 

vassa psnslonarsradet for insyn och delaktighet 
Vara fyra orgarusatloner samlar narmare 800 000 medlemmar - en kraft att rakna med 
och lyssna till. Med ditt uppdrag 1 pensionarsradet ar du central for att landets aldre ska 
fa ett tryggt Irv och v1 ska na framgang 1 aldrepohtiken. Darfor skrrver v1 fyra ordforande 
nu ett brev till alla vara ledamoter 1 pensionarsraden for att presentera var gemensamma 
syn pa ert arbete. 

Pensionarsraden ar ett v1kt1gt forum for 111syn och delakughet som kan 611 annu 
vikngare. Darfor ar v1 overens om att pens1onarsrad ska vara obhgatonskt att mratta for 
kommuner och reg1oner Saar det 1 vara nordiska grannlander Finland, Norge och 
Danmark, sedan flera ar tillbaka. Dessutom staller v1 krav pa att aldres synpunkter ska 
tas tillvara ndigt 1 beslutsprocessen sa att vara erfarenheter kan bidra till forbattnng och 
ut-veckhng. Kommuner och reg1oner behaver oss. I valrorelsen 2018 lovade 
Soc1aldemokraterna att lagfasta pensronarsradeo- Det parrunner v1 dem nu om. 

I dag fungerar pens1onarsraden valdigt olika. Pa nagra hall fungerar det bra, pa andra 
mindre bra och 1 nagra fall dallgt. Tills pensionarsrad och deras mandat bhvit 
lagstadgade bar v1 kommit overens om flera atgarder som kornmuner och reg10ner kan 
besluta om redan nu, mnan staten tvingar dem via lagsuftrnng I detta brev far du vara 
gemensamma forslag pa bur pensionarsraden 1 dagens form kan 611 sa bra som mojhgt. 
Samtidigt som vi staller dessa krav pa samhallets alla polrnska nrvaer bar Vl forstas ocksa 
ett eget ansvar. Beslutsfattare kan 111se nyttan av vara rad genom att v1 

bar samratt och samordnat oss infor sammantradena, 
ar kompetenta, engagerade och aktrva 1 alla kontakter med 
kommunen/ reg1onen, sarnt 
mformerar vara fortroendevalda och medlemmar 011.1 vad som hander 1 radet. 

Pensionarsraden skulle kompensera aldreunderskott 
Pens1onarsraden tillkom 1 kommuner pa 1970-talet. Skalet var att kompensera for 
underrepresentauonen av aldre 1 fullmakuge och namnder. Beslutsfattarna som da 
111rattade pens10narsrad ansag alltsa att aldres synpunkter och erfarenheter var sa v1kt1ga 
att fa ullgang ull att sarskuda organ - pens1onarsrad - skapades. I dag finns det 1 manga 
kommuner och reg1oner fortfarande ett demokrauskt underskott av aldre. Efter valet 
2018 var 17, 1 procent av reg10nfullmakt1ges ledamoter 65 ar eller aldre och 22,6 procent 
av kommunfullmakuges ledamoter Samt1d1gt ar andelen och antalet aldre hogre 1 dag an 
da raden kom ull for drygt tretuo ar sedan. 

Vi menar att pens1onarsrad behovs for att aldre berors mest av kommunernas och 
reg1onernas verksamhet, aldre ar en stor befolkmngsgrupp (sett over hela landet ar var 



femte invanare och var f)arde valjare 65 ar eller aldre), samt att beslutsfattare har nytta 
av aldres lrvslanga erfarenhet - besluten blir helt enkelt battre. 

Forslag for ett gott penslonarsrad 
2012 g1orde Socialstyrelsen en kartlaggrung av ett urval av kommuners och landstrngs 
pensionarsrad. Tillfragade kommuner, landstrng och orga111sat10ner - daribland v1 - var 
tamltgen ernga om vad som kravs for ett gott pensionarsrad. 

I peristoriarsradet ska tunga foretradare for huvudmannen (kommunen eller 
reg10nen) vara med vid bordet. Allra helst ska ordforande 1 kommunstyrelsen 
eller reg10nstyrelsen vara med. 
Penstonarsradets placerrng 1 huvudmannens hierarki kan avgora bur ndigt radet 
kommer 1111 beslutsprocesser. Allra helst ska radet sortera central, direkt under 
kommunstyrelsen eller reg1onstyrelsen. 
Ordrnng och reda ger battre forutsattrnngar. Huvudmannen ska halla 
forberedande moten for att planera pensionarsradets sammantraden, samt 
bestarnma om motesordnrng, arbetsordnmg och protokollforing, om det inte 
redan ar bestamt. I god tid innan sammantradet ska ledamoter och ersattare ha 
tillgang till adekvat underlag och relevanta handlingar. 
En viss kontinuitet behovs Det betyder bland annat att sammantraden 1 radet 
ska hallas minst fyra ganger per ar 

Med vanhga halsrungar 

E , Eriksson 
"orbundsordforande 
SPF Sernorerna 
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